
  

  

ACTA CONSELL DE MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT 
 

 

1. Benvinguda  

 

L’Alcalde Isaac Salvatierra, dona la benvinguda a aquest Consell de Medi Ambient. Es dona la 
benvinguda als nous membres, l’Andrea i en Quim Batlle les noves incorporacions del Consell 
de Medi Ambient.  

 

2. Aprovació de l’Acta anterior 

 

El Sr. Alcalde Isaac Salvatierra, dona per aprovada l’acta anterior no havent-hi cap proposta 
de correcció de l’esmena. 
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Quim Batlle, proposa fer un punt de reflexió sobre la Finca de Can Fàbregas, un punt de la 
darrera reunió. Comenta que és una finca que té uns nous propietaris que han muntat vinya 
ecològica amb varietat local cabernet i garnatxa negra. Considera que ha estat un malentès 
amb els antics propietaris, ni pedrera, ni ocells ni més coses. 

*malentès derivat d’unes obres sense llicència i un canvi d’usos sense acord amb els veïns. 
(aportació esmena acta anterior a dia 28/03/2023) 

L’Alcalde va explicar a l’anterior Consell de Medi Ambient. Una part el projecte urbanístic, els 
requisits i esmenes que han de complir per part dels promotors, per tramitar-ho des de 
l’Ajuntament. L’activitat de la pedrera, està sotmesa al que determini el Parc de la Serralada 
de Marina. 

Ramon Codina, pregunta sobre Can Fàbregas i Ca l’Andreu, i per la presència de restes d’una 
vila romana.  

Quim Batlle, comenta que l’Ermita i Cal Andreu i Can Fàbregas, son vila romana, es respon 
que es una vila romana, per a excavar-ho caldria tirar a terra l’ermita, el cementiri. 

*Es comenta sobre la Vila Romana, la Marta Prebosqui va estudiar tota la zona de Can Cirera. 
En francès Giró comenta que la necròpoli esta sota les carxoferes. Com a catedràtica VA 
estudiar i documentar tots els jaciments arqueològics. 

 

3. Accions desenvolupades derivades del decret de sequera i la manca d’aigua. 

 

L’Alcalde Isaac Salvatierra, informa que l’ACA, va aprovar el decret que activa les mesures 
de l’aplicació, en fase d’alerta, han tingut un impacte lleu, sobre la població. S’han fet 
campanya de comunicació amb material específic diferent al de l’ACA, i l’AMB adreçat 
específicament a la ciutadania de Tiana. 

En Toni Tubau comenta les diferents accions i mesures plantejades que han de 
desenvolupar els veïns, i la pròpia ciutadania, accions particulars com a rec, regar dos cops 
per setmana, eliminar pols no amb mànega, no  aigua de boca, sinó freàtica per regar o 
neteja general. Accions de millora de la neteja viària fent servir aigua de pou i no de boca, 
en canvi de fer servir mànega, fer servir el bufador. Parcs i Jardins regar només de 20h fins 
a les 8h del matí. Reprogramar els regs, reduir el reg de les zones de gespa. 

En Quim Batlle, comenta que a les  zones verdes caldria instal·lar reg gota a gota, proposa 
mirar les mines de Can Brossa, darrera Mas Blanc, Can Puigcarbó, darrera les cases, Can 
Jordana, Can Comas i aprofitar aquesta aigua. 

En Toni Tubau, comenta que de Can Comas si s’utilitza l’aigua, pel servei de neteja viària. 

La Regidora Núria Amado, comenta que hi ha de 7 a 10 pous a Tiana que formen part de 
l’inventari municipal. S’està treballant en un estudi per recuperar les mines i aigües 
regenerades. La que mes es fa servir actualment és l’existent al Parcs dels Olors de les 
Costes i la de Can Comas. 

En Ramon Codina, pregunta sobre quin % del consum municipals es veurà reduït, de l’aigua 
de boca. Es respon que es complicat de calcular. El decret genèric redueix, el consum un 
25% als pagesos. 

En Sebastià Carrión, puntualitza que el tema de legionel·losi s’ha de complir a tots els 
dipòsits. La tècnica Olga Llobet, comenta que es compleix el que està marcat a tots els 
dipòsits. 



  

  

 

L’alcalde Isaac Salvatierra, informa que el consum d’aigua a Tiana es de 147 l/hab. dia, i s’està 
per sota del que s’estableix al decret. 

L’Alcalde Isaac Salvatierra dona pas al següent punt de l’ordre del dia. 

 

4. Indicadors de residus AMB 2021 

 

L’Olga Llobet i en Toni Tubau presenten els indicadors de residus i la comparativa respecte 
altres municipis metropolitans, s’observen que els que tenen millors resultats realitzen la 
recollida amb sistema Pap com a model. 

En Toni Tubau, comenta  que Tiana  produeix 473 kg anual i l’AMB 435kg, això vol dir que 
estem uns kg per sobre la mitjana, generem una mica més de residus que la mitjana de 
l’àrea metropolitana però tenim un 81% i l’AMB el 37% de recollida selectiva bruta. 

L’Olga Llobet, per comparar-nos a la resta Catalunya i Europa cal anar avançant amb el porta 
a porta. El millor residu es el que no es genera. Els dos primers municipis de l’àrea 
metropolitana son Tiana i Torrelles. 

L’Alcalde Isaac Salvatierra comenta que cal reflexionar i que si volem avançar cal apostar pel  
model Pap. 

En Toni Tubau, comenta que cal millor en fracció vegetal, una proposta és la cessió d’una 
biotrituradora i així donar sortida a les restes vegetals. 

Quim Batlle pregunta es podria fer a la campa de caçadors un espai per triturar i cedir el 
triturat. A Cabrils ho fan com a planta de compostatge. Es podía fer a la zona dels caçadors, 
al carrer d’en Gosch. 

Olga Llobet comenta que a alguns llocs es fa per encoixinat a parcs i jardins, però que al fer 
això es requereixen uns permisos molt concrets com a planta de tractament de residus. 

Albert Sales, explica que s’està treballant en una modificació de PGM per traslladar la 
deixalleria a la zona de la BV-500 i així poder donar un altre sortida a aquell espai que sigui 
més gran i es pugui donar més serveis a la deixalleria. 

 

5. Treballs Riera d’en Font. 

 

En Toni Tubau, comenta que s’han acabat els treballs de la Riera d’en font, els dos lots, les 
accions de retirada de canya americana, s’ha tret el rizoma, s’ha fet plantació de plantes 
autòctones com els al·locs, sembra de llavors i retirar Ailant (Ailanthus altissima). 
 
Sebastià Carrión, comenta que les plantes que s’han plantat no s’han regat desprès. 
 
En Toni Tubau comenta que sí que s’han fet regs per mantenir les plantes i que els al·locs 
plantats son de fulla caduca fet que genera que ara sembli que estan morts perquè no tenen 
fulles. 
 
L’Alcalde Isaac Salvatierra, comenta que s’ha realitzat una reunió amb l’ACA i que es va 
demanar suport per a que es fes manteniment en els trams no urbans, de la Riera d’en Font, i 
ara es farà altres trams de zones no urbanes. 



  

  

 
En Toni Tubau, comenta que l’any vinent es farà l’altre tram urbà, de Can Comas fins a Can 
Gaietà, Can Gosch i la Riera. 
 
En David Hernampérez comenta que a Can Cosme a l’alçada del garden han quedat unes 
pilones de ferro, sospita que son de quan es va fer el pàrquing. 
 
En Toni Tubau, comenta que sí que va aparèixer entre les canyes que rea de la tanca del 
propietari de la zona, i també va aparèixer abocaments de fibrociment que es retirarà 
aquesta setmana. 
 
En Sebastià Carrión, pregunta si aquest espai es públic. I de l’ACA 
 
En Toni Tubau comenta que la Riera es de l’ACA. Els marges son la zona de policia que es 
diu, 5 metres a banda i banda de la Riera, tenen propietari però no es pot ni tancar ni 
construir... 
 
En Ramón Codina comenta que hi ha un tram que no s’ha fet actuació. 
 
En Toni Tubau informa que la maquinària  no entra a tots els llocs, on no s’hi pot accedir, 
s’ha fet arrancada del rizoma. L’espai que ha quedat sense fer no estava inclòs a la 
subvenció, s’està valorant la desbrossada però amb el desnivell que hi ha és molt 
complicada l’actuació. S’està valorant econòmicament. 
 

6. Treballs de poda i tractament fitosanitaris. Properes actuacions. 

 

L’Olga Llobet presenta llistat de poda de finals d’any. Tota la informació es pot consultar a 
la web. Els tractaments de processionària s’han fet el 29 i 30 de novembre.  
 
En Toni Tubau, comenta que s’ha fet període d’hivern i tardor. Es va fer unes actuacions 
durant els mesos de febrer i març i unes ara a l’octubre, novembre i desembre. 
 
L’Alcalde Isaac Salvatierra, comenta que amb l’Enginyer agrònom es va fer un article a la 
revista, donant l’explicació d’aquestes podes a l’arbrat viari. 
 
L’Albert Sales, primer tinent d’alcaldia comenta que s’ha fet una licitació i que això ens 
donarà 3 anys de marge per a tota la gestió de l’arbrat, això ens permet ser més eficients 
tècnica i econòmicament.  
   

7. Accions realitzades durant la setmana europea de la prevenció de residus. 

 
En Toni Tubau, comenta que en el marc de la setmana europea de la prevenció de residus 
es va realitzar un curs de compostatge domèstic casolà, per poder obtenir el compostador. 
Es van repartir un total de vuit compostadors. També es va realitzar la fira de segona mà. 
També una acció a comerços i mercat amb un informador ambiental, per cedir paquets de 
bosses de tela reutilitzables per la compra a granel de fruita i verdura, es donava també un 
carnet de fidelització. Si anaves més de 6 vegades al comerç amb la bossa reutilitzava 
s’entrava al sorteig d’una panera ecològica. Enguany també es va realitzar una acció  als 
comerços de venta de pa i també entraven al sorteig. Per acabar es van realitzar accions a 



  

  

les escoles regalant un Boc & Roll, i carmanyoles per realitzar esmorzars lliures de residus 
plàstics. 
 
En Sebastià Carrión, pregunta per les bosses compostables. 
 
L’Olga Llobet explica que els comerciants no tenen aquesta ordenança de mercat on 
contempli aquest punt. 
 
L’alcalde Isaac Salvatierra, informa que els dibuixos de les carmanyoles, els va fer en Pau 
Benito un estudiant del Pau Gargallo de Badalona i que han estat imatge del dia de la infància 
i s’utilitzaran en diferents accions relacionades amb educació. 
 
 
 

8. PLACC xerrades comunitats energètiques i autoconsum. Formació als treballadors 
municipals. 

 
El primer tinent d’alcaldia Albert Sales explica que es va fer una xerrada a través de l’AMB  
amb més de 30 assistents on va sorgir el poder impulsar les comunitats energètiques, 
vehiculades des de l’ajuntament com la possibilitat d’aprofitar cobertes com la de l’escola 
bressol muntada com a comunitat energètica. També explica que s’aprovarà el Pla de 
transició energètica el proper ple. 
 
En Juli Gaitano explica les formacions que es faran als treballadors municipals amb l’objectiu 
de posar en context la situació global, vulnerabilitats... objectius i accions de mitigació i 
accions més concretes per ciutadans i entitats locals i les diferents àrees de l’Ajuntament. 
 
En Sebastià Carrión, diu que les comunitats no són conscients de que es poden posar 
plaques fotovoltaiques. 
 
L’Alcalde Isaac Salvatierra, diu que s’està mirant i repensant l’atenció que es farà al ciutadà 
des de l’OAC. Es vol repensar i donar informació específica recollida selectiva i respecte a 
les bonificacions, també temes energètics... 
 
En Sebastià Carrión, proposa fer un fulletó informatiu informant de com fer un projecte per 
la instal·lació de plaques fotovoltaiques. 
 
La Regidora Núria Amado, comenta que la comunitat de veïns pot demanar la seva 
instal·lació amb l’empresa que li faci el projecte, fent la seva inversió corresponent. 
 
En David Hernampérez, diu que s’ha d’encarar el missatge al tema econòmic, l’estalvi 
econòmic que representa, fent primer una inversió. 
 
En Ramon Codina, comenta sempre pensem en fotovoltaiques i que es poden combinar 
amb aerogeneradors als equipaments municipals, Duet, fent aquesta combinació amb eòlica 
potser podria obtenir bons resultats. 
 

9. Projecte la Biblioteca de les coses. 

 
En Toni Tubau exposa que s’ha iniciat un dels projectes derivat dels pressupostos 
participatius. S’ha encarregat la compra d’un contenidor i la dinamització. El projecte 



  

  

comptarà amb el suport dels operaris de la deixalleria. La biblioteca de les coses amb 
voluntaris, usuaris i personal de la deixalleria. Que sigui un punt de trobada per fer tallers de 
reparacions, tallers concrets... 
 
L’Olga Llobet, reflexiona sobre la dinamització dels projectes que funcionen a través del 
voluntariat, es fa una crida als membres del Consell a participar-hi. Es proposa també fer 
tallers concrets com el repara’t millor que nou i caldria fer xarxa entre veïns. 
 
David Hernampérez creu que caldrà que es faci donacions per a que sigui de tots i proposa 
fer una crida. Cal estudiar altres municipis i iniciatives i mirar d’agilitzar el tema de les 
fiances i els pagaments i les cessions.  
   
En Toni Tubau, comenta que será molt més ágil el tràmit, tots els productes de donacions 
o comprats, estaran inventariats. Cal decidir si es sol·licitarà o no fiança... coses que el grup 
motor acabarà de decidir. 
 
 

10. Estudi porta a porta i possibles millores. 

 

L’alcalde Isaac Salvatierra, comenta que s’està prorrogant el contracte de l’empresa que 
realitza la recollida de residus i la neteja viària amb data final març del 2024. 

En David Hernampérez pregunta sobre si els penjadors comunitaris estan donant o no bons 
resultats. Es comenta que funcionen molt bé i que son 100% subvencionats per 
l’ajuntament. 

En Quim Batlle, comenta que la setmana passada, els porcs senglars van arribar fins a la  
nacional II a Premià, a tocar de la platja. Els senglars no és un problema exclusiu de Tiana. 

 

11. Programació de serveis derivats de les festes de Nadal.  

 

En Toni Tubau comenta que com cada any per festes de Nadal es modifica dies de la 
recollida porta a porta i que enguany passa de dissabte a diumenge dia 25 i de dia 31 a dia 
01 de gener es farà recollida d’orgànica. 
 
També comenta les actuacions de buidat de contenidors abans de Nadal i abans del 31 
d’envasos i paper i cartró. La Deixalleria només tancarà per Nadal i estarà oberta els matins 
del 24 el 31 desembre i el 5 de gener.  La recollida d’arbres de nadal es farà els dilluns, amb la 
recollida de mobles, es valorarà si posar espais puntuals de recollida. 

 
12. Precs i preguntes. 

 

L’Albert Sales exposa els treballs forestals realitzats a Ca l’Andreu, accions derivades del 
Tomicus al Parc de Serralada Marina. Comenta que hi havia una manca de coneixement per 
part del propietari de quan es realitzarien les actuacions i no es va poder avisar als agents 
afectats com Ajuntament o Parc de Serralada de Marina.  
 
En Quim Batlle comenta que aquesta actuació es podia resoldre fent poda de la copa, però 
el que s’ha fet es tala directament moltes unitats.  



  

  

 
L’Albert Sales, comenta que la directora del Parc de la Serralada de Marina, no tenia 
coneixement, l’Associació de Propietaris Forestals de la Serralada Litoral Central es qui 
realitza les actuacions a través de Boscat, es comenta que no es tenia coneixement, ni es fa 
la seva comunicació a l’Ajuntament.  
 
En Juli Gaitano, diu que sobre el terreny s’han intentat mantenir distància entre peus, 
distància entre arbrat i prioritzant vegetació autòctona que no fossin pins... les feines s’han 
realitzat amb bon criteri. 
 
L’Alcalde Isaac Salvatierra, dona les gràcies per la participació i es dona per finalitzada la 
sessió de Consell de Medi Ambient a les 20:45h. 

 


